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ROM.0002.XV.2025.III 

Rada Gminy Kaliska 

Sesja Rady Gminy Kaliska  

 

Projekt protokołu nr XV/2025 

XV Sesja Rady Gminy Kaliska w kadencji 2024-2029, która odbyła się dnia                              

26 marca 2025 roku w Sali Narad Urzędu Gminy Kaliska. 

Obrady rozpoczęto 26 marca 2025 roku o godz. 15:30, a zakończono o godz. 17:42 tego 

samego dnia.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Wiesława Babińska 

2. Piotr Cywiński 

3. Józef Dywelski 

4. Kazimierz Głodek 

5. Ilona Guzińska 

6. Janina Knitter 

7. Lucyna Koper 

8. Marian Kujawski 

9. Zbigniew Malinowski 

10. Marlena Narloch 

11. Grzegorz Pawłowski 

12. Jerzy Piotrzkowski 

13. Marek Romanów 

14. Zbigniew Szarafin 

15. Zbigniew Toporowski 

1. Otwarcie XV Sesji Rady Gminy Kaliska. 

 Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin o godz. 15:30 otworzył XV Sesję Rady 

Gminy Kaliska.  

W sesji uczestniczyli: 

 - radni Rady Gminy Kaliska - lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu dostępnego w biurze obsługi Rady Gminy Kaliska w Urzędzie Gminy Kaliska.  

 - pracownicy Urzędu Gminy Kaliska oraz zaproszeni goście - lista obecności stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu dostępnego w biurze obsługi Rady Gminy Kaliska                   

w Urzędzie Gminy Kaliska. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin - stwierdził, iż na Sali Narad obecnych jest 14 

radnych, co wobec ustawowego składu rady stanowi kworum, pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Wójt Gminy S. Janicki – zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej Nieustającej Pomocy w 

Kaliskach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia rozszerzonego porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

Po przegłosowaniu porządek obrad kształtował się następująco; 

1. Otwarcie XV Sesji Rady Gminy Kaliska. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Kaliska, która odbyła się w dn. 22.01.2025 r. 

5. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy Kaliska, która odbyła się w dn. 26.02.2025 r. 

6. Informacja z realizacji wniosków złożonych podczas XIII Sesji Rady Gminy Kaliska. 

7. Informacja z realizacji wniosków złożonych podczas XIV Sesji Rady Gminy Kaliska. 

8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kaliska w okresie międzysesyjnym.  

9. Informacje na temat prac Komisji Problemowych w okresie międzysesyjnym: 

1) Komisja Rewizyjna 
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2) Komisja Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

3) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

10. Ocena działań w zakresie opieki zdrowotnej w 2024 r. oraz propozycje ewentualnych zmian 

w roku 2025. 

11. Plan pracy GOPS, ŚDS oraz GOK w Kaliskach na 2025 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Kaliska na 2025 rok. 

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Kaliska na 

lata 2025-2037. 

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Kaliska realizacji zadania publicznego dotyczącego objęcia mieszkańców 

Gminy Czarna Woda opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy 

w Kaliskach. 

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Kaliska na lata 2025 

– 2030. 

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kaliska do realizacji Programu Opieka 

wytchnieniowa dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kaliska w 2025 rok.  

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2030.  

1) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

2) dyskusja 

3) podjęcie uchwały 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej 

Nieustającej Pomocy w Kaliskach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

1) dyskusja 

2) podjęcie uchwały 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Kaliska. 

23. Zakończenie Sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Kaliska, która odbyła się w dn. 22.01.2025 

r. 

Przewodniczący Rady Gminy Kaliska Zbigniew Szarafin poinformował radnych, iż nie 

naniósł poprawek i zaakceptował projekt protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Kaliska, która 

odbyła się dnia 22 stycznia 2025 roku. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Kaliska, która odbyła się w dn. 22.01.2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

5. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy Kaliska, która odbyła się w dn. 26.02.2025 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Kaliska Zbigniew Szarafin poinformował radnych, iż nie 

naniósł poprawek i zaakceptował projekt protokołu z XIV Sesji Rady Gminy Kaliska, która 

odbyła się dnia 26 lutego 2025 roku. 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z XIV Sesji Rady Gminy Kaliska, która odbyła się w dn. 26.02.2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wiesława Babińska, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina Knitter, Lucyna 

Koper, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew 

Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Piotr Cywiński, Zbigniew Malinowski 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

6. Informacja z realizacji wniosków złożonych podczas XIII Sesji Rady Gminy Kaliska. 

Przewodniczący Rady Gminy Kaliska Zbigniew Szarafin poinformował, że informację z 

realizacji wniosków złożonych podczas XIII Sesji Rady Gminy Kaliska radni otrzymali z 

materiałami na sesję. Następnie zapytał czy ktoś ma jakieś pytania do udzielonych odpowiedzi?  

Radny Z. Toporowski – powiedział, że dostał ogólną odpowiedź na swój wniosek z VIII Sesji 

Rady Gminy Kaliska, a on wie, że to o co zapytał wymaga analizy i więcej czasu. Następnie 

wytłumaczył jakiego wyliczenia oczekuje.  

Wójt Gminy S. Janicki -  powiedział, że zgadza się jak najbardziej z wypowiedzią radnego Z. 

Toporowskiego, ale to co skłoniło urząd do udzielenia odpowiedzi, to termin który podany był w 

pierwszej odpowiedzi, tj. do końca marca. Dodał, że do końca października/ listopada postara się 

udzielić już konkretnej odpowiedzi.  

Radny Z. Malinowski – odniósł się do swojego wniosku, zapytał czy odbyło się już spotkanie z 

przedstawicielem z Energa Oświetlenie?  

Wójt Gminy S. Janicki -   udzielił odpowiedzi Radnemu Z. Malinowskiemu.  

7. Informacja z realizacji wniosków złożonych podczas XIV Sesji Rady Gminy Kaliska. 

Przewodniczący Rady Gminy Kaliska Zbigniew Szarafin poinformował, że informację z 

realizacji wniosków złożonych podczas XIV Sesji Rady Gminy Kaliska radni otrzymali z 

materiałami na sesję. 
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8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kaliska w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy S. Janicki uzupełnił swoje sprawozdanie o odbyte spotkania po sporządzeniu ww. 

informacji. 

9. Informacje na temat prac Komisji Problemowych w okresie międzysesyjnym: 

 a) Komisja Rewizyjna  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Z. Malinowski - poinformował, iż komisja nie spotkała 

się w okresie międzysesyjnym.  

 b) Komisja Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska  

poinformowała, iż posiedzenie komisji odbyło się dnia 25.03.2025 r. oraz przedstawiła zakres 

jakim zajmowała się komisja w trakcie spotkania. 

 c) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji K. Głodek poinformował, iż komisja 

spotkała się 05.03.2025 r. oraz przedstawił zakres jakim zajmowała się komisja. 

10. Ocena działań w zakresie opieki zdrowotnej w 2024 r. oraz propozycje ewentualnych  

Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin – odczytał e-mail otrzymany z Medpharmy, w 

którym poinformowano, iż nikt z Zarządu nie może zjawić się na sesji z uwagi na wcześniej 

zaplanowane spotkania.  Dodatkowo powiedział, iż jeśli ktoś ma jakieś pytania do Medpharmy, 

ma złożyć je do biura rady, które prześle je do nich.  

Radny P. Cywiński – poprosił żeby jak się da, poruszać temat niskiej dostępności telefonicznej, 

możliwości zapisania się na wizytę bądź konsultację, bo jest to dalej słaby punkt. Wszystkie inne 

do wyprostowania są bardzo trudne np. takie jak dostęp do pediatry.  

 

Radny Z. Toporowski – powiedział, że jest to dla niego niezrozumiałe, że nikt nie mógł przybyć 

jak dotychczas na sesję, odczuwa to on jako lekceważenie radnych, wójta czy mieszkańców.  

Zaproponował, aby przerwać teraz tą dyskusję i zapraszać przedstawicieli Medpharmy do skutku, 

aż ktoś się pojawi.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin – powiedział, że  w związku z powyższym kończy 

on ten punkt. Zgadza się on ze zdaniem Radnego Z. Toporowskiego i będziemy zapraszać 

przedstawicieli do skutku. 
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11. Plan pracy GOPS, ŚDS oraz GOK w Kaliskach na 2025 rok. 

Radny Z. Toporowski – podziękował Dyrektor GOK w Kaliskach za organizację zajęć w 

miejscowości Piece, bo są to naprawdę fajne zajęcia. Następnie zapytał o przedsięwzięcie 

zawarte w planie pracy: Strategia rozwoju Gminnego Ośrodka, co to za dokument?  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Kaliskach I. Grajewska – Megger – udzieliła 

odpowiedzi na pytanie Radnego Z. Toporowskiego.  

 

Wywiązała się dyskusja w przedmiocie sprawy, w której udział wzięli Radny P. Cywiński, Wójt 

Gminy S. Janicki, Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin, Radny K. Głodek. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Korda- omówiła działania 

podejmowane przez GOPS w Kaliskach.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Kaliska na 2025 rok. 

Skarbnik Gminy K. Liczywek – omówiła projekt uchwały.  

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Nie podjęto dyskusji.  

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Kaliska na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wiesława Babińska, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina Knitter, Lucyna 

Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy Piotrzkowski, 

Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Cywiński 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 13 głosami „za” oraz 1 głosem ,,wstrzymującym się’’ podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/90/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r. w sprawie zmian 

budżetu Gminy Kaliska na 2025 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Kaliska 

na lata 2025-2037. 

Skarbnik Gminy K. Liczywek – omówiła projekt uchwały.  

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Nie podjęto dyskusji.  

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Kaliska na lata 

2025-2037. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wiesława Babińska, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina Knitter, Lucyna 

Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy Piotrzkowski, 

Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Cywiński 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 13 głosami „za” oraz 1 głosem ,,wstrzymującym się’’ podjęła: 
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Uchwałę nr XV/91/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r. w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Kaliska na lata 2025-2037. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie 

powierzenia Gminie Kaliska realizacji zadania publicznego dotyczącego objęcia 

mieszkańców Gminy Czarna Woda opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy 

Dom Samopomocy w Kaliskach. 

Wójt Gminy S. Janicki -  omówił projekt uchwały.  

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Radny P. Cywiński – powiedział, że wczoraj rozmawiali z Panią Dyrektor, że to nie wpływa 

negatywnie na dostępność tych usług dla naszych mieszkańców. Być może jest to oczywiste, ale 

miał on o to pytanie.  

 

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia 

Gminie Kaliska realizacji zadania publicznego dotyczącego objęcia mieszkańców Gminy Czarna 

Woda opieką i usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Kaliskach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 14 głosami „za” podjęła: 
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Uchwałę nr XV/92/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Kaliska realizacji zadania 

publicznego dotyczącego objęcia mieszkańców Gminy Czarna Woda opieką i usługami 

świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Kaliskach. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Kaliska na lata 

2025 – 2030. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaliskach M. Korda – omówiła projekt 

uchwały.  

 

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja: 

Radny Z. Toporowski – zapytał jaka jest skala przemocy na terenie gminy oraz zapytał jak te 

sprawy kształtują się w porównaniu do gminy, w której Pani Kierownik wcześniej pracowała? 

Dodatkowo poprosił o informację ile jest na terenie gminy rodzin zastępczych, ile z naszej gminy 

dzieci wywędrowało z powodu przemocy do innych gmin. Chciałby też usłyszeć od Pani 

Dyrektor Zespołu Szkół Publicznych w Kaliskach czy docierają do niej sygnały w czasie pracy o 

przemocy wśród dzieci. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kaliskach M. Korda – powiedziała, że 

przedstawi te informacje na kolejnej sesji.  

 

c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Kaliska na lata 2025 

– 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 14 głosami „za” podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/93/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r.  w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Gminie Kaliska na lata 2025 – 2030. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kaliska do realizacji Programu 

Opieka wytchnieniowa dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Nie podjęto dyskusji.  

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kaliska do realizacji Programu Opieka 

wytchnieniowa dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 14 głosami „za” podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/94/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r.  w sprawie 

przystąpienia Gminy Kaliska do realizacji Programu Opieka wytchnieniowa dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2025. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji K. Głodek – przedstawił stanowisko 

komisji w przedmiotowej sprawie.  

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Radny Z. Toporowski – powiedział, że ta petycja nie ma najmniejszego sensu. Następnie 

zapytał Adwokat K. Jagielskiej – Gałązka czy nie można znaleźć ścieżki, która pozwoli omijać 

takie petycji? 

 

Adwokat K. Jagielska-Gałązka – powiedziała, że nie ma takiej możliwości, ponieważ nawet 

zostawienie petycji bez rozpatrzenia wymaga stanowiska rady.  

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 14 głosami „za” podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/95/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r.  w sprawie 

rozpatrzenia petycji.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kaliska w 2025 rok. 

Wójt Gminy S. Janicki – omówił projekt uchwały.  

 a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Radny P. Cywiński – powiedział, że pozwolił sobie przesłać projekt uchwały do swojej 

koleżanki, która jest Weterynarzem i wypowiedziała się pozytywnie o projekcie uchwały. 

Następnie poinformował, że jedna z osób próbowała uzyskać pomoc od zakontraktowanego 

gabinetu weterynaryjnego i spotkała się z bardzo nieprzyjemnym obyciem lekarza, który 

przyjechał. Dodał, że w Gminie Lębork jest ktoś taki jak społeczny opiekun dzikich zwierząt i 

zaproponował żeby przyjrzeć się temu tematowi.  

 

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kaliska w 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 
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Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 14 głosami „za” podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/96/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r.  w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Kaliska w 2025 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2030. 

a) przedstawienie opinii Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych W. Babińska – 

poinformowała, że komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 b) dyskusja 

Wójt Gminy S. Janicki – dokonał wprowadzenia do projektu uchwały.  

Prezes PUK Kaliska sp. z o.o. W. Pomin – omówił projekt uchwały.    

 

W przedmiocie sprawy wiązała się dyskusja, w której udział wzięli:  

Radny P. Cywiński, Radny Z. Toporowski, Wójt Gminy S. Janicki, Radny G. Pawłowski, Radna 

I. Guzińska, Radna W. Babińska, Prezes PUK Kaliska sp. z o.o. W. Pomin. 

 

 c) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wiesława Babińska, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina Knitter, Lucyna 

Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy Piotrzkowski, 

Marek Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Cywiński 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 13 głosami „za” oraz 1 głosem ,,wstrzymującym się’’  podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/97/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r.  w sprawie 

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025-2030. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki 

Bożej Nieustającej Pomocy w Kaliskach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

a) dyskusja 

Nie podjęto dyskusji.  

 

 

b) podjęcie uchwały 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej 

Nieustającej Pomocy w Kaliskach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wiesława Babińska, Piotr Cywiński, Józef Dywelski, Kazimierz Głodek, Ilona Guzińska, Janina 

Knitter, Lucyna Koper, Zbigniew Malinowski, Marlena Narloch, Grzegorz Pawłowski, Jerzy 

Piotrzkowski, Marek  

Romanów, Zbigniew Szarafin, Zbigniew Toporowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Marian Kujawski 

W wyniku przeprowadzonego głosowania po naniesieniu sygnatury Rada Gminy Kaliska w 

obecności 14 radnych, 14 głosami „za” podjęła: 

 

Uchwałę nr XV/98/2025 Rady Gminy Kaliska z dnia 26 marca 2025 r.  w sprawie udzielenia 

dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki Bożej Nieustającej Pomocy w Kaliskach na 
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prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

Radny P. Cywiński – poprosił, aby Kierownik Referatu Rozwoju J. Tomana powiedziała kilka 

słów na temat programu ,,Czyste Powietrze’’, bo wie, że na dniach będzie się w tym temacie coś 

działo.  

Kierownik Referatu Rozwoju J. Tomana – powiedziała, że po miesiącach przerwy, dokładnie 

31 marca 2025 roku następuję wznowienie programu. Dodała, iż program przeszedł dość duża 

reformę, która była ukierunkowana na uszczelnienie zasad udzielania dofinansowania, ale też 

została ukierunkowana na efektywność energetyczną budynków. Taka istotna zmiana to, to że 

każda osoba, która będzie ubiegała się w najbliższym naborze o dofinansowanie, będzie musiała 

w pierwszej kolejności sporządzić audyt energetyczny dla budynku. Natomiast po 

przeprowadzeniu działań termomodernizacyjnych, sporządzić obowiązkowo świadectwo 

charakterystyki energetycznej oraz dokonać wpisu w tzw. CEB-ie. Następnie omówiła wszystkie 

inne zmiany.  

Radna I. Guzińska – przekazała, iż mieszkańcy proszę o to, aby zmienić godziny 

funkcjonowania PSZOK-u. Mieszkańcy proszą, aby chociaż jeden dzień PSZOK był czynny do 

godziny 17:00 bądź 18:00. Następnie zapytała czy jest możliwość, aby ze strony gminy 

zorganizować zbiórkę, zwłaszcza jesienią odpadów BIO, żeby mieszkańcy mogli wystawić 

więcej worków i pracownicy żeby to zwieźli. Dodatkowo poprosiła o informację o segregacji 

śmieci, chodzi o to, co i gdzie się wkłada.  

Radna J. Knitter – również poprosiła o to, aby PSZOK chociaż raz w tygodniu bądź chociaż raz 

w miesiącu był czynny dłużej.  

Radny K. Głodek – zaprosił radnych i mieszkańców na zebranie wiejskie Sołectw Kaliska na 

dzień 28.03.2025 r na godz.18:00. Następnie złożył wniosek dotyczący ul. Dworcowej, gdzie 

mieszkają byli pracownicy tartaku, ponieważ nie ma do nich dalej drogi dojazdowej, w związku z 

czym prosi o informacje na piśmie jak daleko mają się działania w tym kierunku. Dodatkowo 

odniósł się do ul. Leśnej, która łączy się z ul. Boczną. Ulica Leśna jest utwardzona płytami 

jumbo, ulica Boczna częściowo też, ale nie ma tam załamania. Prosi on w związku z tym, aby  

przy dalszej części robienia ul. Bocznej dopilnować zrobienia załamania łuku.  

Radny Z. Malinowski – zapytał jak wygląda proces realizacji planów inwestycyjnych 

dotyczących rozbudowy i zakończenia dróg  na ul. Robotniczej, ul. Krótkiej, ul. Szkolnej, jaki i 

również odwodnienia ul. Szkolnej? Dodatkowo poinformował, że pięć lat temu Urząd Gminy 

Kaliska wraz z partnerską Gminą Stara Kiszewa przystąpiła do takiego programu jak budowa 

instalacji do produkcji energii ze źródeł odnawialnych. Oprócz budynków użyteczności 

publicznej, mówimy tutaj o gminie, przedszkolu, szkole. Słyszał, że do programu przystąpiło 

około czterdzieści gospodarstw domowych. Z ostatnich obserwacji swojego urządzenia 

zauważył, że zakład energetyczny, który powinien odbierać od nas energię, nie dopuszcza tej 

energii do sieci. Ma to miejsce notorycznie od godz. 9:00 do godz. 15:00, gdzie jest najwyższa 
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czy powinna być najwyższa produkcja energii elektrycznej, to te urządzenia są wyłączone. W 

związku z tym, pyta on jak wygląda element kontroli Urzędu Gminy nad elementami, które są na 

budynkach użyteczności publicznej. On rozumie, że minęło już 5 lat, więc po 5-ciu latach można 

by było powiedzieć, że te urządzenia przechodzą na własność, ale może być to jego zdaniem 

oszustwo, chyba że się myli. Ma on nadzieje, że Kierownik Referatu Rozwoju J. Tomana to 

wytłumaczy. Nie mówi tu on o oszustwie, które popełnia Urząd Gminy, tylko o oszustwie, które 

popełnia instytucja, która powinna odbierać od nas tą energię. W związku z tym, pyta on czy 

Urząd Gminy jakoś monitoruje te sprawy czy może w jakiś sposób odbywa się weryfikacja tych 

urządzeń, czy jest w ogóle jakakolwiek informacja od Energii, że oni robią coś w tym kierunku, 

aby naprawić te wszystkie elementy, tak aby ludzie mogli w normlany sposób korzystać ze 

swoich urządzeń?  

    
Kierownik Referatu Rozwoju J. Tomana – powiedziała, że całość tego projektu kończy się 

dopiero w maju 2027 roku z uwagi na czas COVID-owy, ale rzeczywiście od czasu montażu 

urządzeń mija już niedługo 5 lat, więc jeśli chodzi o tą gwarancję, no to gdzieś tam ona się 

kończy. Jeśli chodzi o meritum sprawy, to rzeczywiście mamy takie czasy, że tej fotowoltaiki 

porobiło się naprawdę sporo. W krótkim czasie rozwój tych odnawialnych źródeł energii, w tym 

na terenie Gminy Kaliska, przerósł skalę oczekiwań operatora, a fakt jest taki, że sieci 

dystrybucyjne i infrastruktura elektroenergetyczna, niestety na dzień dzisiejszy, mimo ciągłych 

działań modernizacyjnych, które widzimy, bo ilość wniosków, które składa Energa, chociażby o 

ustalenie lokalizacji inwestycji celu publicznego do naszego biura jest naprawdę spora. 

Aczkolwiek to mimo wszystko jest w dalszym ciągu mało. Wobec tego spotykamy się z czymś 

takim jak wzrost napięcia w sieci, które powoduje zwyczajnie blokadę dla państwa instalacji 

fotowoltaicznych. Mało tego, powoduje to też to, bądź może powodować, zepsucie innych 

sprzętów elektrycznych, które posiadamy w domach. Urząd w miarę możliwości stara się pisać 

do Energi i prosić o to, żeby po prostu to napięcie w sieci obniżała. 

  

Wywiązała się dyskusja w przedmiocie sprawy, w które udział wzięli: Radny Z. Malinowski, 

Radny G. Pawłowski,  Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin, Radny Z. Toporowski. 

 

Radny Z. Toporowski – powiedział, że w dniu 06 kwietnia 2025 r. odbędą się wybory sołeckie 

tutaj w gminie. W Sołectwie Piece po osiemnastu latach pełnienia funkcji Sołtysa kończy pracę  

Marek Romanów i chciałby on w tym momencie ze swojej pozycji Radnego mu podziękować za 

to co zrobił dla miejscowości Piece.  

Radny K. Głodek – również podziękował Sołtysowi Sołectwa Piece Markowi Romanów oraz 

Sołtysowi Sołectwa Czarne Leszkowi Wardzińskiemu za współpracę przez wszystkie lata.  

Radny P. Cywiński – poprosił o ,,garść’’ informacji na temat eksploatacji instalacji 

fotowoltaicznych, którymi gmina się zajmuje. Następnie zwrócił uwagę na zbyt późne 

udostępniania informacji na temat przerwy w dostawie wody. Więc chciałby on tu przypomnieć o 
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SMS-owym systemie informowania mieszkańców. Są gminy, które to mają, mieszkańcy zapisują 

się dobrowolnie do poszczególnych kategorii.   

22. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Kaliska. 

Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin przedstawił informacje.  

23. Zakończenie Sesji. 

 Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Z. Szarafin o 

godz. 17:42 zakończył XV Sesję Rady Gminy Kaliska. 

 

Przewodniczący 

        Rada Gminy Kaliska 

                 /-/ Zbigniew Szarafin  


